
 Číslo 3/Ročník 36  29/1/2025 www.sedlcansky-kraj.cz Cena 26 Kč 

Reklama v Kraji

již od 14 Kč/cm2 
(vč. DPH)

Tel.: 774 414 225
E-mail: 
reklama@sedlcansky-kraj.cz

DIVIŠOVICE Před necelými 
třemi týdny se manželům 
Kofroňovým ze zahrady 
ztratili dva psi plemene 
novofundlandský pes 
Baddy a Monty, kteří jsou 
teprve rok a čtvrt staří. 

Celou tu dobu po nich 
pátrá nejen rodina, ale 
i veřejnost. Jejich příběh 
byl i součástí reportáže 
na CNN Prima News. Bo-
hužel poslední stopu mají 
majitelé ze 17. ledna, nic-
méně naději neztrácejí 
a v hledání stále pokračují. 
Na další podrobnosti jsme 
se zeptali majitelky Bad-
dyho a Montyho Terezy 
Kofroňové.

Kdy a kde se vaši psi 

HŘIMĚŽDICE Převrácený 
kamion zcela zneprůjezd-
nil ve středu 22. ledna 
v odpoledních hodinách 
komunikaci I/18 mezi Obo-
rami a Dublovicemi, neda-
leko odbočky na Kamýk 
nad Vltavou. Zásah policis-
tů a hasičů trval až do po-
zdních večerních hodin. 
Objízdná trasa vedla přes 
Kamýk nad Vltavou.
U nehody zasahovali také 
hasiči. „Kamion se musel 

přeložit, docházelo k drob-

nému úniku provozních 

kapalin, který hasiči zachy-

távali. Na místě zasahovali 

profesionální hasiči z Pří-

brami a Sedlčan a dobrovol-

ní hasiči obcí Hřiměždice, 

Nečín a Kamýk nad Vlta-

vou. Samotné vyprošťování 

a převrácení nákladního 

automobilu řešila specia-

lizovaná služba. Místosta-

rostka obce Hřiměždice za-

jistila pro zasahující hasiče 

SEDLČANY Kdo procházel 
nebo projížděl ve čtvrtek 
23. ledna v dopoledních 
a prvních odpoledních 
hodinách městem, nemohl 
přeslechnout hlášení měst-
ského rozhlasu, jenž upo-
zorňoval na ledovku, která 
se začala tvořit od ranních 
hodin. V té době totiž za-

čalo drobně pršet a jen 
o něco později teplota kles-
la těsně pod nulu.

Lidský život 
a zdraví 
na prvním místě

Rozhlas upozorňoval 
občany, aby byli opatrní 
při jízdě i při chůzi, a zvlášť 

SEDLČANY Tentokrát v po-
někud nezvyklém čase, až 
v osmnáct hodin vpodve-
čer, vítali na náměstí T. G. 
Masaryka příznivci Dakaru 
a fandové motorismu po-
sádku týmu MM Techno-
logy, pilota a vedoucího 
posádky Martina Macíka 
mladšího, navigátora Fran-
tiška Tomáška a palubního 
mechanika Davida Švandu. 
Jinak ale bylo vše prakticky 

S E D LČ A N Y  N a  r o z d í l 
od předchozích let výzdo-
ba náměstí letos nezmize-
la na Tři krále (6. ledna) 
spolu s vánočním stro-
mem a betlémem. Rada 
města na základě návrhu 
zastupitele Filipa Růzhy 
(ODS) na svém prvním 
letošním zasedání roz-
hodla, že sedlčanské ná-
městí zůstane slavnostně 
osvětlené až do Hromnic 
(2. února). 

„Už pár let jsem si říkal, 

že je škoda, když krás-

ně osvětlené lípy na ná-

městí zhasnou s koncem 

PETROVICE Petrovicko za-
sáhla plnou silou chřipko-
vá epidemie. V pátek 24. 
ledna musela být uzavřena 
místní základní škola i při-
družená školka kvůli vyso-
ké nemocnosti mezi peda-
gogy i žáky. Situace začala 
být vážná už ve čtvrtek od-
poledne. 

„ Z  d ů v o d u  v y s o k é 

nemocnos t i  pedagogů 

a její vzrůstající tenden-

ci odpadla ve čtvrtek 23. 

Od zavedení informačního 
systému městská policie 
eviduje 4 245 oznámení občanů

seniory nabádal, aby, po-
kud to nebude nezbytně 
nutné, v tento den nevy-
cházeli ze svých domovů. 
„Pokud taková situace na-

stane, upozorňujeme obča-

ny prostřednictvím městské-

ho rozhlasu,“ uvedl velitel 
Městské policie Sedlčany 

Tým Martina Macíka 
po vítězství na Dakaru 
ukázal, že se dovede 
postarat i o dobrou zábavu

stejné jako v loňském roce. 
Jmenovaná trojice ve stře-
du 22. ledna Sedlčaňákům 
a také lidem, kteří přijeli 
ze vzdálenějších míst, opět 
přinesla ukázat trofeje nej-
cennější, Zlaté beduíny. 
První místo v kategorii ka-
miónů sedlčanská posádka 
dokázala vybojovat podru-
hé za sebou.

Program tohoto více než 

Vysoká 
nemocnost 
uzavřela 
školu 
i školku

Sedlčanské náměstí bude 
osvětlené až do Hromnic

Vánoc, i když je v lednu 

ještě pořád hodně tmy. 

Letos navíc díky návrhu 

tajemníka městského úřa-

du a informačního cent-

ra, který schválila rada, 

přibylo i pěkné osvětle-

ní kašny a lip okolo ní. 

Na rozdíl od ozdobeného 

stromku a betléma nemá 

slavnostní osvětlení ná-

městí výhradně vánoční 

charakter, ale svým tep-

lým tlumeným světlem 

vytváří na náměstí ve ve-

černích hodinách příjem-

né prostředí bez tmavých 

Převrácený kamion a rozsypané palety 
zablokovaly hlavní tah

teplé nápoje a následně 

i stravu. Událost byla nahlá-

šena ve 14:14 a úplně se vo-

zovku podařilo zprůjezdnit 

ve 21:27,“ popsala zásah je-
jich mluvčí Tereza Sýkora 
Fliegerová.

„Ve středu odpoledne 

jsme dostali výzvu z ope-

račního střediska k uvol-

nění a obnovení provozu 

na silnici I/18 po dopravní 

nehodě, při níž havaroval 

Dívejte se kolem 
sebe, prosí majitelé 
dvou mladých 
ztracených psů

ztratili? Jak k tomu pod-

le vás došlo?

Baddy s Montym zmize-
li někdy mezi osmou a de-
sátou hodinou dopoledne 
9. ledna ze zahrady v Divi-
šovicích u Sedlce-Prčice. 
Co přesně se stalo, se mů-
žeme jen domýšlet, nikdo 
z rodiny totiž nebyl v tu 
dobu doma, což se u nás 
stává jen zřídka. Jednou 
variantou je, že je někdo 
odcizil ze zahrady. Další 
variantou je, že je někdo 
pustil brankou. A třetí mož-
ností je, že nějakým způ-
sobem dokázali překonat 
plot a utekli.

Získali jste během jejich 
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Petr Krch. „Varovný systém, 

který je u nás na služebně 

nainstalován a námi pro-

gramován, byl na žádost 

starosty města naprogramo-

ván tak, aby upozornil ob-

čany, aby nevycházeli ven, 

pokud to není nutné, aby se 

vyhnuli úrazům.“ 
Petr Krch dále připo-

mněl, že pokud se něko-
mu z občanů něco stane, 
je vhodné zavolat měst-
skou policii, aby mohla 
podložit úraz důkazním 
materiálem. Městská po-
licie pořídí na místě foto-
dokumentaci a zazname-
ná, jak vypadala v danou 
chvíli povětrnostní situa-
ce, protože když dochází 
k likvidacím pojistných 
událostí v souvislosti s ne-
příznivými klimatickými 
podmínkami, pojišťovny 
dokumentaci vyžadují. 
„V několika případech jsme 

za ta léta vyjížděli a úrazy 

dokumentovali, aby po-

Od zavedení informačního systému městská policie 
eviduje 4 245 oznámení občanů

jistné události bylo možné 

ve prospěch občanů pojiš-

ťovnami likvidovat. Během 

dneška strážníci v pěti pří-

padech odváželi naše star-

ší spoluobčany, kteří ne-

byli schopni se pohybovat 

po městě, do místa jejich 

bydliště,“ dodal Krch. 
Na otázku, jak strážníci 

postupují v případě, že se 
úraz na chodníku stane, 
odpověděl, že strážníci vo-
lají zdravotní záchrannou 
službu, pokud je potřeba, 
poskytnou zraněnému člo-
věku první pomoc, pořídí 
výpověď poškozené osoby 
a také případnou fotodoku-
mentaci, kterou na služeb-
ně uloží formou úředního 
záznamu. Fotodokumenta-
ci mají připravenou, pokud 
si ji vyžádá zdravotnické 
zařízení, pojišťovna, nebo 
i občan. 

Oznamovatel 
volal z Filadelfi e

Velitele městské poli-

cie Sedlčany jsme se také 
zeptali, kolik zhruba ozná-
mení přijímají denně, mě-
síčně, nebo ročně. „Pokud 

bych měl uvést denní statis-

tiku, hodně se to různí,“ od-
pověděl Petr Krch. „Někdy 

máme dvě oznámení, jindy 

jich máme osm nebo deset. 

Co můžu říci zcela přesně 

je, že za poslední čtyři roky 

od zavedení informačního 

systému, kdy evidujeme 

všechna oznámení, máme 

4 245 oznámení občanů 

s žádostmi o pomoc nebo 

o zjednání nápravy v růz-

ných záležitostech. Těch-

to témat je spousta. Jsou 

oznámení, která vyžadují 

součinnost v rámci zá-

chranného systému, což 

znamená spolupráci s Poli-

cií České republiky, hasiči, 

nebo zdravotní záchrannou 

službou.“

Velitel sedlčanské měst-
ské policie dlouho neváhal 
ani nad otázkou, z kterého 
nejvzdálenějšího místa 
na služebnu přijali stráž-
níci telefonické oznáme-
ní. Bylo to z města, které 
leží opravdu trochu dále 
za hranicí regionu. 

„Před dvěma a půl lety 

jsme přijímali oznámení 

z Filadelfi e ze Spojených 

států Amerických. Město 

je od nás vzdušnou čarou 

vzdáleno kolem sedmi tisíc 

kilometrů. Oznamovatel 

nám sdělil, že má obavu 

o svého kamaráda, který 

bydlí v Osečanech. Obával 

se o jeho život, protože se 

mu přestal ozývat. Sdělil 

nám, že by byl rád, kdyby-

chom se tam zajeli podívat, 

a pokud to bude možné, 

pomohli jsme mu. Záleži-

tost dopadla dobře, pán byl 

v pořádku, ale byl ve špat-

ném psychickém stavu. 

Společně s kolegy z Policie 

České republiky jsme celou 

věc dořešili,“ zavzpomínal 
Petr Krch. 

David Myslikovjan

SEDLČANY Na více než 130le-
tou tradici zemědělského 
školství v Sedlčanech úspěš-
ně navazuje Střední odborné 
učiliště Sedlčany v Bezr-
učově ulici. Rozlehlý a plně 
vybavený areál školy nabízí 
výborné zázemí pro kuchaře 
a číšníky, cukráře, kadeřníky, 
zahradníky, opraváře země-
dělských strojů i instalatéry.

Od školního roku 2025/26 
chce škola po šesti letech 
otevřít maturitní nástavbo-
vý obor Podnikání v denní 
(dva roky), případně dálko-

vé formě (tři roky), který je 
určen všem absolventům 
tříletých učebních oborů 
a lze se na něj hlásit od 1. 
do 20. února.

„Pro naše střední odbor-

né učiliště je charakteristická 

snaha otevírat školu co nejví-

ce veřejnosti a pravidelně jí 

představovat, co všechno naši 

žáci dovedou. Na jaře a před 

Vánoci organizujeme na Sedl-

čansku velice oblíbené Školní 

jarmarky, dále mimo jiné po-

řádáme několik akcí pro žáky 

základních škol, například 

soutěž ve střelbě ze vzduchov-

ky nebo akci Zkusme si to, kde 

se osmáci a deváťáci nenásil-

ně seznámí s učebními obory, 

které naše škola nabízí,” říká 
ředitel školy Jiří Kolín dodá-
vá: „ Naši žáci se pravidelně 

účastní krajských či republiko-

vých soutěží a přehlídek v od-

borných dovednostech, jezdí 

na exkurze do prestižních 

hotelů nebo cukráren, zapo-

jují se do charitativních akcí. 

Navíc si díky produktivní práci 

či různým stipendiím mohou 

vydělat slušné peníze.“      -red-

S velitelem Petrem Krchem jsme si povídali v prostorách služebny 
Městské policie Sedlčany.

V průběhu roku pořádá škola několik jarmarků.

Sedlčanské učiliště láká nejen na výuční list, 
ale také na maturitní vysvědčení

Dokončení ze strany 1
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Zabezpečovací zařízení, kamerové systémy, přístupové systémy. E-mail: info@nes.cz, tel.: 603 504 097

ost růvků ,“  vysvět luje 
Růzha. 

„Chtěl jsem zjistit, jestli 

mám takový pocit jenom 

já, nebo jestli by se pone-

chání příjemného osvětlení 

lip, kašny a radnice v zim-

ním období líbilo i dalším 

Sedlčaňákům,“ zamýšlí se. 
V anketě na Facebooku 
nápad podpořilo 93 % hla-
sujících, tedy 312 hlasů. 
„Po konzultaci s místosta-

rostou města jsem proto 

připravil materiál pro radu, 

ve kterém jsem navrhl le-

tos i pro příští sezóny po-

nechat náměstí slavnostně 

osvětlené i po odstranění 

vánočního stromku a bet-

léma až do Hromnic,“ řekl 
k následnému postupu Fi-
lip Růzha. Rada města ten-
to záměr podpořila. 

„Navrhl jsem i to, aby 

pro příští sezónu bylo 

slavnostní osvětlení ná-

městí doplněno o příjem-

né světlo v lucerně věže 

sedlčanské radnice, tedy 

tam, kde je siréna. Jde 

o nejvyšší věž ve městě, 

která je vidět ze širokého 

okolí, a bylo by moc pěk-

né, kdyby v zimní tmě při-

pomínala betlémské svět-

lo jako skutečná lucerna,“ 

dodává Růzha. „Je to 

drobnost ,  a le  náměst í 

po setmění je tak příjem-

nější a za málo peněz 

máme poměrně hodně 

muziky. Na řadě míst jsou 

teď v zimě populární svě-

telné parky, tak je fajn mít 

něco takového v malém 

i u nás na náměstí. De-

taily dělají celek. Když se 

třeba loni na jaře povedlo 

odstranit tisové ‚křovíč-

ko‘ u kašny, které často 

sloužilo spíš jako veřej-

né záchodky, k lepšímu 

se změnilo i složení lidí, 

kteří se okolo kašny chtějí 

posadit, protože místo je 

rázem přehlednější a pří-

jemnější. I malými krůč-

ky se dá město posunout 

k lepšímu,“ uzavírá sedl-
čanský zastupitel.     -red-

Sedlčanské náměstí 
bude osvětlené až 
do Hromnicnákladní automobil pře-

vážející přes pět set palet. 

Po příjezdu na místo jsme 

zjistili, že nákladní automo-

bil leží na boku napříč silni-

cí a kolem něj jsou rozsypa-

né palety. Jakmile dorazil 

Převrácený kamion a rozsypané 
palety zablokovaly hlavní tah

druhý nákladní automobil, 

začali jsme s překládkou 

palet,“ popsali svůj zásah 
dobrovolní hasiči z Kamý-
ku nad Vltavou.

Podle vyjádření poli-
cejního tiskového mluvčí 
Pavla Truxy byl řidičem 

sedmačtyřicetiletý muž: 
„Vyvázl bez zranění a de-

chová zkouška na alkohol 

byla negativní.“ Účastní-
kem nehody nebylo žádné 
další vozidlo.

Olga Trachtová 

Hadáčková

Foto: HZS Středočeského kraje

Dnes 29. ledna tomu je 
60 let od doby, kdy nás navždy  

opustil náš tatínek pan 

Vincenc Laštovička 
ze Skuhrova u Počepic.

Vzpomínají synové s rodinami.

ledna odpolední výuka 

a na pátek 24. ledna bylo 

vyhlášeno ředitelské vol-

no pro žáky základní 

školy,“ uvedla ředitelka 

Vysoká nemocnost uzavřela 
školu i školku

školy Hana Vošahlíková.
Situace se nezlepšila 

ani po pondělní výuce. 
Po poradě s krajskou hy-
gienickou stanicí je škola 
z důvodu vysoké nemoc-

nosti žáků ZŠ (50 %) a dětí 
MŠ (77 %) uzavřena od 28. 
ledna do 3. února. Návrat 
k výuce je plánovaný 
na úterý 4. února.

Jana Motrincová

REGION Sjezdovky v regionu 
jsou plné nadšených lyžařů 
a snowboardistů, kteří si uží-
vají skvělé zimní podmínky. 
Na Monínci panuje pravá zim-

ní idylka. Výška sněhové po-
krývky na sjezdovce dosahu-
je 95 až 135 cm technického 
sněhu. Mimo sjezdovku leží 
jen 5 cm přírodního sněhu. 

Areál SKI Kvasejovi-
ce nezůstává pozadu – 
na sjezdovce je 40 až 60 cm 
technického sněhu.

Sabina Motrincová

Na Monínci je kolem jednoho 
metru technického sněhu

Dokončení ze strany 1
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Tým Martina Macíka po vítězství na Dakaru 
ukázal, že se dovede postarat i o dobrou zábavu

hodinového setkání se opět konal 
především v humorném duchu. 
Když se ve druhé části povídání 
o nejslavnějším vytrvalostním závo-
dě v terénu jeden z nejmladších po-
sluchačů na náměstí členů posádky 
zeptal, jestli jsou jejich vybojované 
trofeje opravdu celé z pravého zla-
ta, Martin Macík ani nemrkl okem 
a pobaveně odpověděl: „Upřímně 

řeknu, že kdyby tomu tak bylo, tak 

další Dakar bych už snad ani nejel.“ 

Následovala bouřlivá salva smíchu 
účastníků středečního setkání.

Dakar, nejtěžší závod 
na světě 

V úvodu večera přivítal fanouš-
ky Dakaru moderátor Jaroslav 
Repetný, který připomněl že čtyři-
cátý sedmý ročník závodu Rallye 
Dakar byl úspěšně zakončen 17. 
ledna, a že sedlčanská posádka 
je po svém náročném programu 
v České republice jen několik málo 
hodin. „Dakar je vůbec nejtěžším 

závodem na světě, a přesto láká 

tolik závodníků,“ uvedl dále mode-
rátor. „Sleduje ho na dálku miliarda 

lidí, a myslím si, že díky Martinu 

Macíkovi a jeho posádce v České 

republice prestiž tohoto závodu 

stoupla o dvě stě procent. Závodníci 

odjeli celkem dvanáct etap. Letošní 

Dakar byl velice náročný, shodla se 

na tom většina jezdců. Nejenomže 

byl nejchladnější, ale také byl nej-

náročnější, pokud se týká najetých 

kilometrů. Jsme rádi, že jste přišli 

na sedlčanské náměstí pozdravit 

naše vítěze, protože vyhrát Dakar 

je něco úžasného, ale zopakovat 

vítězství je doslova bombastické. 

Podařilo se to dosud pouze dvěma 

Čechům, Karlu Lopraisovi a Josefu 

Macháčkovi se čtyřkolkou.“

Bude mít posádka 
pomník?

Vítěznou sedlčanskou posádku, 
připravenou pod pódiem, po úvod-
ním vstupu moderátora oslovil 
starosta Sedlčan Ivan Janeček, 
který řekl, že se jedná o ohrom-
ný úspěch, na který se bude ještě 
dlouho vzpomínat. Poté už vstou-
pili za bouřlivého potlesku, skan-
dování „Hoši, děkujeme!“ a za do-
provodu skladby slavné skupiny 
Queen We Are The Champions, 
opravdoví šampióni. Společně se 
starostou si připili, ale ještě před-
tím s ním vedli zajímavý dialog. 
„Pánové, děkuji vám jménem svým 

i jménem celého města, protože po-

sledních čtrnáct dní se denně sklo-

ňovalo jméno Sedlčany ve všech 

sdělovacích prostředcích a obzvlášť 

v těch českých, protože většina ná-

roda sledovala vše, co se v soutěži 

odehrávalo. Sledoval jsem závod 

hodně podrobně, a dokonce jsem 

se z neděle na pondělí byl na vás 

podívat na Ruzyň, totiž na Letiště 

Václava Havla…“ řekl starosta měs-
ta Ivan Janeček, a ve chvíli, kdy 
se opravil, mu na moment s úsmě-
vem skočil do řeči Martin Macík, 
který narážel na ruzyňskou vězni-
ci se slovy: „Už jsem se lekl!“ 

Starosta sledoval i tiskovou 
schůzku a studio Dakar v televizi, 
v němž moderátor uvedl, že by 
posádce město Sedlčany mělo vy-
stavět pomník, a dodal: „Na rovinu 

řeknu, že bych vám ho moc rád 

postavil, ale bohužel rozpočet jsme 

dělali v prosinci a nepočítali jsme 

s touto částkou.“ Martina Macíka 
zajímalo, kolik takový pomník stojí, 
ale dostal odpověď, že město nemá 
sochaře, což prý vůbec nevadí. 
„Máme totiž různé odlehčené vari-

anty,“ bavil dál starosta společně 
s posádkou zaplněný střed náměs-
tí. „Jsme v regionu, který je proslulý 

mnoha fi lmovými scénami a neda-

leko v Křečovicích se točil fi lm Ves-

ničko má středisková. V něm vytvo-

řili zvláštním způsobem sochu panu 

Drápalíkovi. Pokud byste tedy nepo-

hrdli, až bude za tiskárnou rozbah-

něné pole, lehli byste si, a traktorista 

by vám trochu pojezdil po zádech. 

My bychom potom vytvořili odlitek 

tak jako ve fi lmu.“

Závod není posypaný 
kvítím

Na setkání se svými fanoušky 
na sedlčanském náměstí členové 
posádky samozřejmě také hovo-
řili na vážnou notu. Martin Macík 
mimo jiné uvedl: „Na Dakaru je 

velice náročné to, že nejenom že se 

na tento závod připravujete velmi 

dlouho, ale také nikdy nevyhrajete 

v prvním roce vaší účasti. Říká se, 

že když chcete vyhrát Dakar, musí-

te mít spoustu zkušeností s dojetím 

tohoto závodu, protože na světě 

nic jako Dakar neexistuje. Ať je to 

jakýkoliv závod, je to vždy nanej-

výš polovina Dakaru. Když dojede-

te jeden Dakar, myslíte si, jaký jste 

už závodník, na druhém uspějete 

třeba jenom v jedné etapě a na tře-

tím už nějak vykouknete a ostatní 

si vás začnou všímat. Není to tak 

jednoduché, jak to možná vypadá. 

Mně se líbilo, že mi tady jedna paní 

říkala, že to sledovala a že si mys-

lí, že to bylo celkem v pohodě. Jeli 

jste, koukli jste se a pak jste vyhráli. 

Věřím, že to tak vypadalo, ale určitě 

tomu tak není.“

Na Martina navázal navigátor 
František Tomášek, který se svěřil, 
že závod určitě není posypaný kví-
tím, a přiblížil, jak je posádka odolná 
uvnitř v kabině. „Nějaký čas už spo-

lu jezdíme, takže víme, co můžeme 

od sebe čekat. Vím proto, že tihle dva 

kamarádi se spolu pohádají, a přišlo 

to i letos (úsměv). Já jsem klasicky 

dělal, že tam nejsem, a potom k veče-

ru už jsme byli zase všichni v pořád-

ku. Víme, že to přijde, je to v pořádku, 

a myslím si, že je to dokonce i potře-

ba. Krásně se všechno vyčistí a mů-

žete zase pokračovat dál. Důležité je 

v hlavě udržet to, že Dakar je dlouhý 

a padesát na padesát je důležitá fyzic-

ká a psychická síla.“

Volná místa jsou už jen 
v Otrokovicích

Moderátor večera se členů posád-
ky rovněž ptal na jejich besedy, které 
se vždy po skončení závodu konají 
po celé republice pod názvem Po-
sedlí Dakarem. Hlavně ho zajímalo, 
jestli jsou na tuto talk show ještě ně-
kde volná místa. „Já ani nevím, v ko-

lika městech to bude,“ ujal se slova 
navigátor František Tomášek. „Loni 

bylo řečeno, že to bude v pohodě, že 

to bude asi tak deset měst, a bylo jich 

dvacet. Přišlo na nás přes deset tisíc 

lidí. Myslím si, že letos to bude podob-

né. Začínáme 7. února v Sedlčanech, 

a co vím, už tady není ani jedno volné 

místo. Pokud byste chtěl na nás někdo 

přijít, tuším, že v Otrokovicích ještě 

dvě volná místa jsou.“

V závěru programu na náměstí 
se Martin Macík a jeho dva kama-
rádi ocitli v palbě otázek. Na do-
taz, kolik pneumatik jsou schop-
ni zlikvidovat za čtrnáct dní, co 
závod trvá, odpověděli, že jich 
měli s sebou sto šest, potom se 
opravili, že sto šedesát, a ještě to 
bylo málo. Spotřebovali všechny 
do jedné. A za jak dlouho jsou 
schopni pneumatiku během zá-
vodu vyměnit? Průměrně prý 
za pět minut, ale jejich dosud 
platný rekord je, že dokázali pne-
umatiku vyměnit za dvě a půl mi-
nuty. Další dotaz zněl, kolik jedna 
pneumatika stojí. Odpověď Mar-
tina zněla: „Záleží na její kvalitě. 

Pohybuje se to v rozmezí sedmi 

set až dvanácti set euro.“

Padla také otázka, že pokud 
v příštím roce už opět pojedou Ru-
sové, jestli na ně bude mít sedlčan-
ský tým zvláštní přípravu. „My jsme 

se nikdy na žádného soupeře zvlášť 

nepřipravovali. Připravovali jsme se 

sami na sebe a na naše vlastní pro-

blémy, což se nám vyplatilo. Otázku, 

jestli se vrátí Kamazy do závodu, sly-

šíme každý rok. Samozřejmě musíme 

být obezřetní, ale víme, že určité věci 

nezměníme, a že naše příprava musí 

být stoprocentní. Pokud Kamazy po-

jedou, bude to jedině dobře, přibyde 

další konkurence, ale předpokládám, 

že nikdo nechce podporovat to, co se 

v současné době děje,“ odpověděl 
na dotaz upřímně Martin Macík.

V závěru celého programu mo-
derátor Jaroslav Repetný za potles-
ku diváků trojici na pódiu popřál, 
aby se jim podařilo docílit hattricku 
na Dakaru v roce 2026. 

David Myslikovjan

Palubní mechanik David Švanda (zleva), navigátor František Tomášek a pilot a ve-
doucí posádky Martin Macík na sedlčanském náměstí
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Dívejte se kolem sebe, prosí majitelé dvou 
mladých ztracených psů

hledání nějaké informace o tom, 

že by je někdo viděl?

Během necelých tří týdnů, co 
je hledáme, nám volalo mnoho 
lidí, že je vidělo. Drtivou většinu 
tipů jsme po důkladném prověření 
museli vyloučit, protože se jedna-
lo o jiné pejsky. Nicméně ve hře 
zůstává varianta, že byli viděni 11. 
ledna mezi Lhotkou a Velkou Lho-
tou nedaleko Vojkova – stopu jsme 
nedokázali vyloučit ani potvrdit. 
Po rozsáhlém pátrání však nebyli 
v okruhu několika kilometrů na-
lezeni. Další stopa je ze dne 17. 
ledna, kdy mohli být viděni mezi 
Záhořím a Zderadicemi na Ne-
veklovsku. Bezprostřední pátrání 
v místě bohužel nikam nevedlo.

Zkoušeli jste prohledat různé 

skruže, dřevníky, stodoly a po-

dobná místa, kam by se mohli 

Baddy s Montym zaběhnout či 

spadnout a už se nemohou sami 

dostat ven?

Během pátrání jsme opakovaně 
kontrolovali rybníky, šachty a mís-
ta, kam by mohli zapadnout. Pát-
rali jsme i v oplocenkách v lesích. 
Bohužel bez výsledku. V oblasti je 
mnoho zanedbaných nemovitos-
tí, bohužel máme při pátrání svá-
zané ruce zákonem a nemůžeme 
prohledávat budovy bez souhlasu 
majitele, který jsme v řadě přípa-
dů nedostali.

Jakými způsoby své psy hle-

dáte? Kdo všechno vám v hledá-

ní pomáhá?

Během hledání jsme vyzkou-
šeli snad všechny dostupné pro-
středky. Hledali jsme společně 
s desítkami dobrovolníků v terénu 
ze země a v pátrání stále pokra-
čujeme. Ze země jsme využívali 
termovizi, psy a další stopovací 
techniky. Několik dní ve vytipova-
ných oblastech s hledáním pomá-
haly drony s termovizí. Zapojili se 
i myslivci nebo dobrovolní hasiči. 
Snažíme se případ i medializovat 
– máme obrovské dosahy na so-
ciálních sítích, děláme letákovou 
kampaň a byli jsme opakovaně 
v celostátních médiích. Jelikož je 
stále jednou z pravděpodobných 
příčin zmizení psů odcizení, snaží-
me se o maximální možnou media-
lizaci, aby si jich lidi všimli, kdyby 
se objevili někomu na zahradě.

Na sociálních sítích kolují 

různé teorie o tom, jak se v po-

slední době ztrácejí psi velkých 

plemen přímo ze zahrad svých 

majitelů. Jedna z teorií je do-

konce ta, že je kradou gangy, 

které je pak využívají v zahrani-

čí na množení či psí zápasy. Co 

si o tom myslíte? Máte nějakou 

další teorii, proč jste je zatím ne-

našli?

Na sociálních sítích řada teorií 
koluje a je pochopitelné, že v tako-

vé situaci fantazie pracuje. To se 
dělo i nám. A tak jsme si udělali 
opravdu důkladnou rešerši a prů-
běžně situaci konzultujeme s od-
borníky. Právě kvůli tomu jsme 
drtivou většinu teorií, jako jsou 
psí zápasy, množírna nebo krádež 
s odvozem za hranice, vyloučili. Ty 
varianty všeobecně možné jsou, 
ale obvykle u zcela jiných plemen. 
Naše teorie, proč se nenašli, jsou 
dvě – krádež za účelem ponechá-
ní si psů (pravděpodobně v okolí) 
a toulání se v lesích, kdy se dle od-
borníka po několika dnech v příro-
dě u psa zapíná základní instinkt 
a pes se začne chovat jako šelma. 
Ten se pak vyhýbá lidem. U psa 
zvyklého být venku, navíc ještě 
u dvou fungujících jako smečka, je 
prý možné i to, aby je nikdo nevi-
děl několik měsíců.

V souvislosti s velkými psi, 

kteří se takto v poslední době 

ztratili, mohou někteří čtená-

ři ze sociálních sítí znát psa 

Otíka. Tento samec němec-

ké dogy se ztratil 22. ledna 

na Královéhradecku. O něm 

i o vašich psech byla natočena 

reportáž na CNN Prima News. 

Jak jste se k této možnosti 

dostali? Mohli jsme váš pří-

pad vidět i v jiných mediích?

Reportérka CNN Prima News 
nás pro natočení reportáže oslovi-
la přímo a my jsme za to nesmír-
ně rádi. Byli jsme ve zprávách již 
dvakrát a řešíme další možnosti. 
Současně o naší situaci napsal Pří-
bramský deník nebo Blesk. Repor-
térky z Blesk tlapek o zmizení psů 
natočily reportáž. Medializace je 
pro nás důležitým nástrojem pro 
nalezení psů – čím více lidí o tom 
ví, tím naše šance stoupají. S ma-
jitelkou Otíka jsme v kontaktu. Je-
jich příběh bohužel šťastný konec 
neměl (Otík byl 26. ledna nalezen 
mrtvý ve studni – pozn. redakce). 
Paní s námi sdílela svou zkušenost, 
aby nám pomohla a dala nám něko-
lik tipů, které jí pomohli psa najít.

Zneužil někdo vaší zoufalé 

situace?

Bohužel ano. Stali jsme se obětí 
vydírání, kdy jsme i na výzvu ode-
slali 1 500 korun na účet za účelem 
získání informací k našim psům. 
Nakonec se potvrdila obava, že 
se jedná o podvod. Ale v zoufa-
lé situaci jsme to alespoň zkusili, 
kdyby náhodou naše kluky měli. 
Situaci hodláme nadále řešit s Po-
licií ČR. Naštěstí takových lidí nám 
do cesty přišlo jen pár. Všeobecně 

se setkávám spíš s masivní podpo-
rou a obrovskou vlnou empatie ze 
všech koutů republiky, vlastně Ev-
ropy. Nesmírně si té podpory lidí 
vážíme.

Jakou nabízíte odměnu za na-

lezení Baddyho a Montyho?

Padesát tisíc korun.
Jak může v hledání pomoci 

každý z nás? Jak Baddy s Mon-

tym přesně vypadají?

Baddy s Montym jsou ne-
kastrovaní jeden a čtvrt roku 
staří novofundlandští psi. Bad-
dy je černý a má bílou náprsen-
ku – poznávací znamení u něj 
je staré zranění jazyka, kdy ho 
má přibližně jeden centimetr 
uprostřed rozřízlý už od štěně-
te. Monty je hnědý a oproti Bad-
dymu je mohutnější, ale menší. 
Kluci jsou socializovaní s jinými 
zvířaty i lidmi. Pokud by se ale 
toulali, je lepší je neodchytávat 
a raději zavolat na 731 537 112. 
Povaha psa na útěku se mění, 
i rodinný mazlík může ze stra-
chu kousnout. Prosíme proto 
čtenáře, aby se dívali kolem 
sebe a v případě podezření ide-
álně pořídili fotografii a zavolali 
na zmíněné číslo. Děkujeme.

Michaela Faktorová

Městská policie Sedlčany
hledá nové kolegy do svých řad

Požadavky: výborný zdravotní stav a dobrá fyzická kondice, 
starší 18 let, česká národnost, řidičský průkaz sk. B, zbrojní 

průkaz výhodou, občanská a společenská bezúhonnost, 
dosažené úplné střední vzdělání s maturitou

Nástup možný ihned

V případě zájmu volejte na tel.: 604 260 875 
nebo pište na e-mail: valentova@mesto-sedlcany.cz

Koupím les, pole nebo chalupu. Pla-
tím hotově. Tel.: 730 529 545.                 10/25 

Prodám vestavnou horkovzdušnou 
troubu Whirpool. Tel.: 721 167 716.       11/25

Pronajmu garsonku v Sedlčanech, 
pouze solidní jednání, 2 platby předem. 
Tel.: 732 854 124.                            12/25 

V ý k u p  s t a r ý c h  p e ř i n .  Te l . : 
606 514 445.              13/25

Prodám palivové dřevo měkké 800 Kč/prms 

a tvrdé 1 800 Kč/prms nařezané a naštípané. 
Dovoz zdarma. Tel.: 730 529 545 

Pronajmu byt 3+1 v Sedlčanech. Tel.: 
602 437 479.                    14/25

Pronajmu byt 1+1 v Příbrami. Tel.: 
602 437 479.                    15/25

PŘIJMU PRODAVAČE 
do prodejny v Sedlčanech

Tel.: 602 437 479

Do hledání se zapojili i dobrovolníci.
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REGION V této rubrice přinášíme malý prů-

řez tím, o čem jsme psali v Sedlčanském 

kraji před třiceti lety. Dnes vybíráme ze 

čtvrtého čísla roku 1995.

***
Stánek Sedlčan vzbudil pozornost na me-

zinárodním veletrhu cestovního ruchu 
v Brně. Už jen tím, že Sedlčany byly asi nej-
menším městem, které na veletrhu samostat-
ně vystavovalo. O co byl největší zájem pro-
zradila vedoucí Regionálního informačního 
střediska Sedlčany Jana Špalová: „Měli jsme 

s sebou například krásné prospekty hotelu 

Hrazany, ale více dotazů se týkalo možností 

levnějšího ubytování při pochodu Praha-Prči-

ce. Lidé se taky ptali na rekreaci, která by jim 

umožnila věnovat se cykloturistice nebo jízdě 

na koni. To už jsme zájemcům mohli konkrét-

ně doporučit například Kunclův mlýn nebo 

Kosovu Horu. Návštěvníkům se také velmi líbi-

ly hračky, které nám na výzdobu stánku půjči-

lo Hamiro, a keramika z provozovny podniku 

služeb. Velký úspěch sklidila ochutnávka piva 

Lobkowicz z vysokochlumeckého pivovaru.“

***
Bílá zima způsobila starosti obecnímu 

úřadu ve Svatém Janu. S koncem roku vypr-
šela smlouva týkající se zimní údržby silnic, 
kterou měla obec uzavřenou s místním ze-
mědělským družstvem. Družstevníci ale na-
konec nenechali obec na holičkách a zajistili 
prohrnutí silnic. Posyp silnic však již proved-
li podnikatelé, většinou soukromí zemědělci. 

***
Okolo devadesáti důchodců z Petrovic 

a okolí se sešlo v restauraci Modrá hvězda, 
čímž byl položen základní kámen čtvrtkům, 
které měly v Petrovicích patřit právě senio-
rům. Sponzorem tohoto prvního setkání byl 
obecní úřad, postupně se však v této roli 
měli vystřídat místní fi rmy a podnikatelé.

***
„Co mi na lidech nejvíce vadí? Asi nepocho-

pení,“ svěřil se v rozhovoru starosta Vyso-
kého Chlumce František Chlasták. „Lidé nás 

zvolili a my jsme tu pro ně. Znamená to snažit 

se lidi zbavit problémů, starostí, které jim nej-

více komplikují život.“ Pro vysokochlumec-
kou radnici to konkrétně obnášelo zajistit 
pro Hrabří vodu, která by neobsahovala tolik 
dusičnanů. Nemalých úprav se měl dočkat 
i střed obce. Zákazy vjezdu a jednosměrky 
totiž značně komplikovaly život domácím 
i návštěvníkům Vysokého Chlumce. K or-
dinaci pediatra měla časem přibýt ordina-
ce praktického lékaře. A pro řadu objektů 
v obci bylo třeba najít to správné využití. Do-
slova na lámání skály pak mělo dojít v oka-
mžiku, kdy se do Vysokého Chlumce, který 
stojí na kamenné hoře, začne zavádět plyn. 
Při té příležitosti zde hodlali „jednou ranou“ 
vyřešit i kanalizaci.            -mk-

SEDLEC-PRČICE V sedleckém 
baru Bouda se v sobotu 25. 
ledna uskutečnila karbanic-
ká soutěž v karetní hře prší 

v režii pořadatelů Jaroslava 
Nováka a Soni Novákové, kteří 
na turnaji přivítali 28 hráčů, 
mezi nimiž byly i tři ženy.

Po rozlosování se hráči 
usadili k očíslovaným stolům 
a začaly karetní bitvy mariášo-
vými kartami, partie nejčastěji 
netrvala déle než pár minut. 
Po několika hodinách si nej-
lepší kvarteto hráčů zahrálo 
fi nále. První místo vybojoval 
Jaroslav Tůma (Měšetice), 
druhé Petr Milota (Prčice) 
a třetí Josef Stibor (Ředice).

V průběhu večera se všich-
ni účastníci skvěle bavili 
a vzájemně hecovali. O pře-
stávce se podával guláš. Pro 
hráče byly připraveny poháry 
a věcné ceny. 

František Vávra

SEDLEC-PRČICE V sále Obec-
ního domu v Kvasejovicích 
se v neděli 26. ledna usku-
tečnila výroční valná hro-
mada hasičského okrsku 
Sed lec -Prč ice  za  účas t i 
zás tupců  dobrovo lných 
hasičských sborů aktivně 
činných na území města. 
Jednání zahájil a řídil velitel 
okrsku Martin Chocholou-
šek, který přivítal senátora 

Petra Štěpánka, sedlecko-pr-
čickou starostku Miroslavu 
Jeřábkovou a další čestné 
hosty. Minutou ticha přítom-
ní uctili památku hasičů ze-
snulých v minulém roce. 

„Mezi nejdůležitější spole-

čenské okrskové akce lze za-

řadit účast společné jednotky 

hasičských sborů na oslavě 

svátku svatého Floriána, kte-

rá se uskutečnila na mostě 

Karla Burky, a tradičním pi-

etním aktu k uctění památky 

obětem druhé světové války 

u pomníku padlých v Sedlci,“ 
uvedl ve své zprávě starosta 
okrsku Vlastimil Šíbal, který 
také vzpomněl další pestrou 
organizační činnost hasičů 
v kulturně společenském ži-
votě regionu.

M e z i  v ý z n a m n é  a kc e 

okrsku patří také Memoriál 
Karla Stibora v petanku (SDH 
Měšetice), Memoriál Míry Ka-
bíčka pro dětské týmy (SDH 
Sedlec), Dětský den (SDH 
Kvasejovice), nohejbalový 
turnaj a dětský den (SDH Cho-
tětice), Anenská pouť a turnaj 
v nohejbale (SDH Přestavlky) 
a další. „Nezanedbatelná je 

pracovní aktivita sborů zamě-

řená na zlepšování životního 

prostředí, opravu a údržbu 

hasičské výstroje, techniky 

a hasičských zbrojnic. Oceně-

ní si zaslouží činnost vedou-

cích kolektivů mladých hasičů 

a členů výjezdových jedno-

tek,“ dodal Šíbal.
V následném kolečku dis-

kuzních příspěvků zástupci 
jednotlivých sborů informo-
vali o aktuální sborové čin-

nosti. Tradiční součástí valné 
hromady bylo předání oce-
nění sborům za aktivní práci. 
U příležitosti výročí založení 
sboru převzali pamětní pla-
ketu SDH Měšetice (120 let), 
SDH Sušetice (100 let) a upo-
mínkovou plaketu u příleži-
tosti založení nového hasič-
ského sboru SDH Veletín.

František Vávra

Stalo se před 
30 lety (46)

Ve Veletíně funguje nový sbor 
dobrovolných hasičů

Karbanický turnaj vyhrál 
Jaroslav Tůma
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Kapličky a další sakrální objekty, na-
příklad sochy svatých, zdobí krajinu 
našeho venkova. Při svých pěších 
touláních je potkávám a radostně 
vítám jako staré známé. Jsou sym-
bolem kulturnosti našich předků 
a jejich příklonu k tisícileté tradici 
křesťanství.

Které sochy svatých tu 
nalezneme?

Na mladším sedlčanském hřbito-
vě u barokního kostela Nanebevzetí 
Panny Marie se pohřbívá od roku 
1821, byly sem přeneseny ostatky 
ze zrušeného hřbitova u kostela sv. 
Martina. Hřbitov je ohrazený zdí 
s klenutou branou na jižní straně.

Kostel se dříve nazýval Církvice 
Matky boží, dnes je název zkrácen 
na Církvička. Prvním dřevěným 
kostelíkům se říkalo cerekev, men-
ším pak cerekvička. Tato označení 
se dochovala v některých názvech 
obcí až dodnes. Později začaly pře-
važovat chrámy kamenné, zvané 
kostely (z latinského názvu caste-
llum – pevnost). Skutečně první 
kostely byly opevněné a posky-
tovaly ochranu a útočiště lidem 
z okolí v době nebezpečí.

Dle Antonína Podlahy: „Církvič-

ka stojí na návrší severně od města. 

Bývala to stavba starobylá.“ Jedna 
zajímavost se dochovala: „4. dub-

na 1831 do Církvičky udeřil blesk 

ve čtyři hodiny odpoledne. Jednoho 

muže zabil, jednoho smrtelně pora-

nil, dvě ženy těžce popálil a 13 osob 

poranil lehce.“

Po obou stranách brány jsou 
kaple, v nichž v jedné byla pů-
vodně umístěna socha sv. Václava 
a v druhé sv. Jana Nepomuckého. 
Kaple zasvěcená sv. Václavovi 
pochází z roku 1929 u příležitosti 
tisíciletého výročí světcova úmrtí. 
Kaple sv. Jana Nepomuckého byla 
postavena dříve, již v roce 1745. 
Obě sochy světců dnes nenajdeme 
zde, nýbrž v nikách za oltářem hřbi-
tovního kostela.

Co dnes víme o těchto svatých? 
Zkusíme se na to podívat blíže. So-
chy svatých na význačných místech 
jako jsou vesnické návsi či křižo-
vatky cest jsou typickým projevem 
barokní zbožnosti. Mají zpravidla 
atributy svatého a lze tak obvykle 
dobře poznat, koho socha ztvárňuje.

Sv. Václav – patron 
České země

Velmi hojný je sv. Václav, hlavní 
patron české země. Bratrovražda. 

Událost, která dala Čechám hlav-
ního patrona a ochránce. Zemřel 
kníže a zrodil se nový světec… Bylo 
tomu však takto? 

Vznik českého státu je úzce spo-
jen s knížetem Boleslavem I., jemuž 
však dávní kronikáři přisoudili úlo-
hu krutého bratrovraha. Zcela ale 
opomněli jeho zásluhy o rodící se 
stát. Žil kdysi český kníže jménem 
Václav, který byl úkladně zavražděn 
svým bratrem Boleslavem. Ten také 
paradoxně měl největší zásluhu 
o vznik svatováclavského kultu. 

V jaký den došlo 
k vraždě sv. Václava?

Každý dnes na tuto otázku umí 
odpovědět, přece 28. září, kdy se 
i slaví státní svátek. Den, kdy měl být 
kníže Václav zavražděn, je v legen-

dách uváděn jako pondělí po svátku 
sv. Kosmy a Damiána. Jejich památ-
ka se slavila vždy 27. září. Naproti 
tomu, údajně kníže Václav připil sv. 
archandělovi Michaelovi, jehož svá-
tek se slaví 29. září.

O smrti knížete Václava se vě-
dělo jen to, že k ní došlo někdy 
na podzim, mohl proto být použit 
prázdný den v kalendáři, tedy 28. 
září, kdo ví?

V jaký rok došlo 
k vraždě sv. Václava?

Prameny připouštějí více roků. 
Kolem vročení události jsou mezi 
historiky dodnes spory a v obec-
ném povědomí je vnímán rok 929. 
Většina odborníků se ale dnes při-
klání na základě logických úvah 
a kombinací spíše k roku 935. 

Cesta na nebesa
Boleslav dal poté bratrovo tělo 

pohřbít, ale dělo se tu prý příliš 
zázraků, tělo tedy bylo po čase vy-
zdviženo a přeneseno na hřbitov 
u kostela sv. Víta v Praze. Václav 
opustil knížecí stolec, aby nastoupil 

cestu věčné slávy světce a zemské-
ho ochránce. A bratrovrah Boleslav 
začal vládnout a budovat český stát. 
Takto si vlastně rozdělili úlohy... 

Sv. Jan Nepomucký
Sochy sv. Jana Nepomuckého 

jsou snadno rozpoznatelné podle 
kříže v rukou, svatozáře či oděvu 
a jsou nejčastěji zobrazovaným sva-
tým na českém venkově. Nutno říci, 
že zrod tohoto svatého byl docela 
napínavý až dobrodružný. 

Vznik legendy
Na 16. květen připadá v liturgic-

kém kalendáři svátek tohoto kněze, 
mučedníka a českého zemského 
patrona, v tento den se také tradič-
ně konaly svatojánské poutě, mše 
a slavnosti. 

Na vzniku svatojánské legendy 
má největší podíl Václav Hájek z Li-
bočan, který o budoucím světci psal 
ve své kronice. Také další, např. je-
zuita Bohuslav Balbín, kteří pak dále 
od Hájka opisovali. 

Jan z Pomuku
Jan (Johánek) z Pomuku po-

cházel ze vsi v západních Po-
muku, později se obec nazývala 
Nepomuk. Od roku 1389 zastával 
úřad generálního vikáře pražské-
ho arcibiskupa Jana z Jenštejna. 
Bylo to v neklidné době sporů 
mezi arcibiskupem a králem Vác-
lavem IV., jež povstaly kvůli velké-
mu západnímu schizmatu a také 
kvůli jmenování vysokých církev-
ních hodnostářů. 

Dne 20. března 1393 se brzy 
ráno sešel král Václav IV. s arcibis-
kupem Janem z Jenštejna. Po krát-
ké hádce nechal král zajmout čty-
ři muže z jeho doprovodu, mezi 
nimi i Jana z Pomuku. Byli vy-
slýcháni na Pražském hradě, poté 
na Staroměstské radnici a staro-
městské rychtě, kde byli i mučeni. 
Jan během tohoto mučení zemřel. 
Okolo deváté večer pak bylo jeho 
tělo svrženo z Kamenného (dnes 
Karlova) mostu do Vltavy. 

Zdvojení postavy 
Hájkova kronika a jeho následov-

níci přinesli nejen svatořečení Jana 
z Pomuku, ale bohužel také zdvojení 
jeho postavy.

První, Jan (Johánek) z Pomuku, 
skutečný člověk z masa a kostí, ze-
mřel mučednickou smrtí, jak bylo 
výše popsáno, 20. března 1393. 
Nepřipadala ale u něho v úvahu 

možnost, že by porušil královnino 
zpovědní tajemství, jak to přinášela 
legenda. 

Druhý, neexistující Jan Nepom-
ucký, dostal do vínku datum úmr-
tí o deset let dřívější, 16. květen 
1383. To ještě žila první Václavova 
manželka Johana. Nepomucenská 
legenda se pak mohla doplnit zá-
važným údajem, totiž, že král Vác-
lav IV. se snažil dostat z mučeného 
Jana zpovědní tajemství královny.

Takže najednou 
existovali Janové dva… 

Do širšího povědomí vzdělané 
Evropy uvedl nepomucenské téma 
jezuitský učenec Bohuslav Balbín. 
Na základě argumentů z Balbínova 
spisu zahájila pražská metropolitní 
kapitula kroky k Janovu svatořečení. 

Svatořečení 
neexistujícího 
mučedníka

Kanonizační komise uznala čty-
ři zázraky: „zachování jazyka; jeho 
naběhnutí a zčervenání; zachrá-
nění Rozálie Hodánkové a uzdra-
vení Terezie Veroniky Krebsové“. 
Na základě toho papež Benedikt 
XIII. v roce 1729 prohlásil Jana Ne-
pomuckého za svatého. 

Rok 1719
Při svatořečení je potřeba, aby 

mučedník zemřel při obraně či ší-
ření víry. To ovšem Nepomucký 
nesplňoval, tak došlo v roce 1719 
k exhumaci jeho ostatků. Když se 
snažili z lebky vysypat zeminu, 
kterou byla vyplněna, vypadla 
jakási měkká hmota načervena-
lé barvy. Na dvou místech byla 
naříznuta a byla nalezena načer-
venalá tkáň. Domnělý jazyk byl 
uložen na oltáři u stěny kaple sv. 
Václava a stal se relikvií.

Rok 1973
V roce 1973 proběhl antropologic-

ký průzkum ostatků Jana z Pomuku, 
který provedl profesor Vlček. Potvr-
dil, že domnělý zázračně dochova-
ný světcův jazyk je ve skutečnosti 
pozůstatkem mumifi kované mozko-
vé tkáně a nikoli tedy jazyk. 

A na závěr?
A jsme na konci vyprávění. Slav-

né legendy, kdy dopátrat se pravdy 
je dnes již krajně obtížné, ne-li ne-
možné. Jak ale vidno, vždy a všude 
se dá nalézt něco zajímavého.

Miroslav Fiala

S T Ř Í P K Y  Z  M I N U L O S T I  ( 1 7 )

Připomínky svatých v Sedlčanech



8 strana www.sedlcansky-kraj.czKALENDÁŘ

Podrobnosti k událostem najdete na redakčních strán-
kách www.sedlcansky-kraj.cz, o zveřejnění své akce 
můžete požádat mailem na: kalendar@sedlcansky-kraj.cz. 
Uveřejnění je zdarma.

Rubriku Kalendář připravuje Michaela Faktorová

 KONCERTY, 
ZÁBAVY, PLESY

 Heřmaničky – Sokolovna
31. 1. Plyšáková party

diskotéka s charitativní 

sbírkou plyšových hraček, 

hraje DJ Ciza; 20:00

 Prosenická Lhota – sál 
pohostinství
31. 1. Hasičský ples

k poslechu a tanci hraje Eš-

ner Band, bohatá tombola; 

20:00

 Sedlčany – Pohoda club
31. 1. Legendario party

hraje DJ Míra Šmarda; 21:00

1. 2. Pololetní party

hraje DJ Basslicker z rádia 

Kiss; 21:00

8. 2. Metal Eclipse

koncert kapel In the Abyss, 

Aggressive Tyrants, Dying 

Passion, Carniwar; 20:00

 Krásná Hora nad Vlta-
vou – kult. dům 
1. 2. Sportovní ples

k poslechu a tanci hraje ka-

pela Midi, moderátor a DJ 

Roman Anděl; 19:00

 Kvasejovice – KD Eden
7. 2. Hasičský ples SDH 

Kvasejovice

20:00

 Vrchotice – hospoda 
Na Františku
8. 2. Hasičský ples SDH 

Libenice

k poslechu a tanci hraje 

skupina Allegro

 Petrovice – Obecní dům
8. 2. Hasičský ples SDH 

Kojetín

k poslechu a tanci hraje 

Fragment Band; 20:00

 Sedlčany – kult. dům
11. 2. Posezení s vínem 

a cimbálovou muzikou 

Réva

lidové písničky, klasická 

hudba, fi lmové melodie 

a moravské víno; 18:00

 VÝSTAVY

 Sedlčany – kult. dům
70. výročí založení KDJS

výstava připomínající 70 let 

fungování KDJS

 Sedlčany – knihovna
Fotofl egmatici Sedlčany 

pošestnácté

výstava fotografi í členů klu-

bu Fotofl egmatici; do 5. 2.

 Sedlčany – muzeum
Sanctus Benedictus

výstava fotografi í středo-

věké architektury ve sklep-

ním prostoru

Svatební a společenské 

šaty Pavlíny Spilkové

výstava originálních šatů 

letošní plesové a svatební 

sezóny; do 28. 2.

 Petrovice – Obecní 
knihovna
Generace Z

výstava prací žáků 8. a 9. 

tříd ZŠ Petrovice

 PŘEDNÁŠKY

 Dublovice – OÚ
6. 2. Na cvičišti SS

přednáška historika 

Tomáše Zouzala o životě 

ve vojenském výcvikovém 

prostoru; 18:00

 Votice – klášter
12. 2. Tropický ráj: Srí 

Lanka

přednáška cestovatele, fo-

tografa a spisovatele Petra 

Nazarova; 17:00

 DIVADLO

 Sedlčany – kult. dům
30. 1. Karel Vágner a Hol-

ky z naší školky hosty 

Václava Žmolíka

pořad moderátora Václa-

va Žmolíka s populárním 

kapelníkem a skladatelem 

Karlem Vágnerem; 19:30

2. 2. Zlatovláska

muzikálovou pohádku pro 

děti uvádí Divadlo Natalie 

Venturové; 15:00

4. 2. Mam’Zelle Nitouche

nejhranější dílo pařížské 

operety uvádí Severočeské di-

vadlo Ústí nad Labem; 19:00

7. 2. Posedlí Dakarem 2025

zábavná show s Martinem 

Macíkem, Františkem 

Tomáškem a Davidem 

Švandou; 19:00

 Hrachov – Ochrana 
fauny ČR 
1. 2. Malý princ

loutkové divadelní předsta-

vení pro děti uvádí Divadlo 

Já to jsem; 16:00

 Votice – kino 
1. 2. To dáme!

konspirační komedii uvádí 

ochotnické Divadlo Kapo-

ta; 19:00

8. 2. Zázračné cvičení

brilantní divadelní komedie 

o vztazích mezi mužem 

a ženou; 19:00

 Krásná Hora nad Vlta-
vou – kult. dům
8. 2. Vím, že víš, že vím…

hořko-sladká komedie 

o tom, jak si udržet živé 

manželství, hraje S. Stašo-

vá a M. Dlouhý; 19:00

 Drážkov – Divadlo Hogo 
Fogo
8. 2. Hračička

nejvražednější lovestory 

uvádí Divadlo Radka Brzo-

bohatého; 19:00

 KINO

 Votice
30. 1. Dozorkyně

dánsko-švédské drama; 

20:00

5. 2. Zlatovláska

česká pohádka; 17:00

6. 2. Bez trenek

česká komedie; 20:00

 Sedlčany
31. 1. V dobrém i zlém

česká komedie; 20:00 

1. 2. Já a můj terapeut

francouzská komedie; 20:00

6. 2. Mosty

fi lmový klub, švédsko-tu-

recký fi lm; 20:00

7. 2. Nesmírný

dánský krimi thriller; 20:00

8. 2. Holka od vedle

česká romantická komedie; 

20:00

 SPORT

 Sedlčany – zimní stadion
31. 1., 2., 9. 2. Veřejné 

bruslení

14:00–16:00

29. 1. Pohárové utkání

HC Medvědi Sedlčany – HC 

Miličín; 18:30

HC Rebel Sázava – Stará 

garda Štětkovice; 20:25

31. 1. Pohárové utkání

HC Bubák Chlum – HC 

Čerti Křepenice; 18:30

Rumola – HC River Boys 

Zvírotice; 20:25

1. 2. Hokejový zápas

Tatran Sedlčany – HC Be-

rounští Medvědi; 17:00

2. 2. Pohárové utkání

Ševci Nový Knín – Rybníká-

ři; 19:00

3. 2. Pohárové utkání

HC Olbramovice – HC 

Žabáci Solopysky; 18:30

Stará garda Štětkovice B – 

HC Votice; 20:25

5. 2. Pohárové utkání

HC Kňovice – HC Huroni 

Vršovice; 18:30

7. 2. Pohárové utkání

Ševci Nový Knín – Novit 

Neveklov; 18:30

Rybníkáři – AHC Nový 

Knín; 20:25

8. 2. Pohárové utkání

HC Kačeři Příčovy – HC 

Bubák Chlum; 15:00

HC Čerti Votice – DSK Dale-

ké Dušníky; 17:00

9. 2. Hokejový zápas ženy

HC Kobra Praha – HC Stře-

ly Jindřichův Hradec; 16:30

10. 2. Pohárové utkání

HC Miličín – HC Hrádek; 18:30

Stará garda Štětkovice – HC 

River Boys Zvírotice; 20:25

12. 2. Pohárové utkání

HC Čerti Křepenice – HC 

Rebel Sázava; 18:30

HC Domino – Rumola; 20:25

 Sedlčany – nám. T. G. M.
1. 2. Putování pod Křídly

turistický pochod, trasa 

11,5 km přes Červený Hrádek, 

Kosovu Horu a Obciny; 9:00

 OSTATNÍ

 Kosova Hora – Pod 
Křídly
31. 1. Hravé stáří

program na téma Má nej-

milejší kniha; 10:00

 Sedlčany – knihovna
31. 1. Pohádková babička

čtení z knihy Daniely 

Krolupperové, navazuje 

Kuchařská výtvarná dílna; 

15:00

 Sedlčany – hvězdárna
31. 1., 1., 7., 8. 2. Pozoro-

vací program

18:00–21:00

 Klučenice – restaurace 
U Kostíků 

1. 2. Klučenické šachování

šachový turnaj; 13:00

 Kňovice – Na Kovárně
1. 2. Dětský karneval

animační program pro 

děti, hry, soutěže a tvořivá 

dílna; 14:00

 Petrovice – Obecní dům
2. 2. Dětský karneval

klauni Bob a Tom, tombo-

la; 14:00

 Sedlčany – vestibul 
gymnázia
6., 7. 2. Benefi ční bazar

prodej oblečení, výtěžek 

bude věnován na podporu 

vzdělání bangladéšských dětí

 Počepice – Perníčkovna 
U Radešínka
8., 9. 2. Valentýnské 

zdobení

workshop zdobení valen-

týnských perníkových srdcí; 

10:00

 Osečany – sál hostince
8. 2. Dětský maškarní 

karneval

kouzelník a klaun; 14:00

 Štětkovice – hasičská 
zbrojnice
8. 2. Dětský maškarní 

karneval

bohatá tombola, dětské 

hry, diskotéka, fotokoutek 

a další; 14:00

 Vrchotice – hospoda 
Na Františku
9. 2. Dětský karneval

 Petrovice – tělocvična ZŠ
9. 2. Sebeobrana pro 

ženy a dívky

kurz sebeobrany s Mikem 

Janouškem pro ženy a dív-

ky starší 13 let; 17:00

 Hořetice
10. 2. Dětský karneval

14:00

 ROZHLEDNY

 Onen Svět
Langova rozhledna 

otevřeno o víkendech 

a svátcích; 9:00–18:00
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SEDLČANY Sedlčanský fes-
tival amatérského divadla, 
jenž se koná po celou diva-
delní sezónu, pokračoval 
v neděli 26. ledna inscenací, 

kterou nastudoval ochotnic-
ký spolek z Petrovic. Nebylo 
to poprvé v jeho historii, co 
si vybral nejhranější původ-
ní českou divadelní hru, Ji-
ráskovu Lucernu.

O představení byl značný 
zájem, do hlediště usedly 
více než dvě stovky diváků, 
kteří se s petrovickými ochot-
níky po skončení představe-
ní rozloučili skandovaným 

potleskem. Mnozí z nich byli 
z branže. Přijeli se podívat 
ochotníci z Borotína, Votic, 
podívat se přišly členky 
Našlose, a samozřejmě ne-

chyběli ani členové sedlčan-
ského ochotnického spolku. 
„Představení bylo velice pěk-

ně odehrané, a myslím si, že 

petrovickým ochotníkům se 

muselo dobře hrát i proto, 

že hlediště bylo velice pěkně 

zaplněné,“ uvedl předseda 
Spolku divadelních ochot-
níků Sedlčany Jaroslav Re-
petný. „Účelem festivalu je 

oslovit diváka a kulturnímu 

domu v úloze pořadatele 

se to daří. Velice pěkné bylo 

i nedávné představení ochot-

níků z Maršovic.“

A petrovičtí ochotníci 
na ně lépe navázat nemohli. 
Přesvědčivá byla Eva Kubíč-
ková v roli mladé kněžny, 
toužící po opravdovém citu, 
skutečně hrdě a neústupně 
promlouval mlynář Pavel Ku-
bíček a sebevědomý vrchní, 
jehož ztvárnil Jaroslav Kloud, 
byl také hodně dominantní. 
A přidávali se i všichni ostat-
ní v čele s oběma vodníky, 
Ivanem (Jiřím Divokým), Mi-
chalem (Alešem Hejhalem), 
nebojácnou Kláskovou (Lu-
cií Mrazíkovou) a jemnou Ha-
ničkou (Hanou Hejhalovou). 
Mnohý divák v sále si možná 
nevšiml, jak díky důmyslně 
zhotoveným „dveřím“, které 
byly součástí lípy, vklouzla 
do útrob stromu a zase z něj 
vyšla. Mnohé zakryly také tři 
lesní panny, které byly mož-
ná zcela nejmladší v historii 
souboru. 

Lucerna svítila 
napříč regionem

Ještě než představení za-
čalo, oslovili jsme jeho reži-

séra Jana Kubíčka, který se 
na pódiu objevil také v roli 
dvořana.

Pokolikáté uvádíte Lu-

cernu v historii vašeho 

spolku?

Uvádíme ji už popáté. 
Čtyřikrát to bylo ve dvacá-
tém století a jednou v jedna-
dvacátém. Naposledy jsme 
ji hráli v roce 1998. 

Kde všude jste Lucernu 

už hráli v této divadelní 

sezóně?

Premiéru jsme měli 
v Petrovicích, kde jsme 
hráli celkem třikrát. První 
představení venku bylo 
v Krásné Hoře, potom 
jsme hráli v Hrazánkách, 
Sepekově a minulý týden 
jsme byli v Milevsku. Dnes 
zde v Sedlčanech, a ješ-
tě nás čeká vystoupení 
v Chyškách.

V Lucerně je poměrně 

dost účinkujících. Vešli 

jste se vždy všichni podle 

potřeby na scénu?

Měli jsme obavy hlavně 
s výškou jeviště, protože 
máme vysokou lípu, ale 
pokaždé jsme se alespoň 
o několik centimetrů vešli. 
V Sedlčanech je to pro nás 

zvláštní tím, že hrajeme 
opravdu v divadle, zatímco 
předtím to byly výhradně 
kulturní domy. 

Kolik ochotníků z nej-

novější série vašich před-

stavení hrálo v Lucerně 

i v minulosti?

Jiří Divoký teď hraje sta-
rého vodníka, v roce 1968 
ztvárnil mladého vodníka 
a před šestadvaceti lety 
hrál dvořana, kterého teď 
hraju já. Jarda Fedas hrál 
vrchního a teď jednoho 
z rychtářů. Jarda Kloud 
hrál minule učitele Zajíčka 
a teď vrchního, Jarda Paták 
je už podruhé mušketýrem 
a Pavel Kdolský také podru-
hé panem Francem.

David Myslikovjan

SPOLEČNOST

PETROVICE Spolek diva-
delních ochotníků v Pet-
rovicích si na sobotu 25. 
ledna od 20 hodin připravil 
pro své členy a příznivce 
v Obecním domě maškarní 
ochotnický ples. U vstupu 
seděli Jiří Divoký, Jaro-
slav Paták a Petr Štěpánek, 
dlouholetí členové ochot-
nického souboru, kteří při-
vítali přes sto návštěvníků. 
Z nich přes devadesát pro-
cent bylo v masce. 

Po první sérii skla-
deb od Ešner Band při-
vítali návštěvníky Bratři 
v triku, kteří jsou bratry 
i v reálném životě – Pa-
vel, Jan a Stanislav Ku-
bíčkovi z Kojetína. Do mi-
krofonu mluvili všichni 
tři, tak trochu se u toho 
pošťuchovali, což mno-
hé rozesmálo. Nejmladší 
členové souboru potom 
předvedli předtančení 
na téma léto. To se v mra-
zivém lednovém večeru 

hodilo. Děti si za vystou-
pení vysloužily bouřlivý 
potlesk. Bavili se i otec 
Brůna se sekerou, který, 
ač byl klidný, se divně 
kýval. Dokonce se zdálo, 
že se usmívá. Radost byla 
vidět i na sprchovém 

koutě,  s  plechovkami 
Coca-Coly, či semaforu. 

Pro následnou tombolu 
si šli všichni. Smrťák, lam-

pa s můrou, zdravotníci, 
bezdomovci, Teletubbies 
nebo třeba slanina s vajíč-
kem a přerostlé mimino. 
Nápady na převleky, kostý-
my a masky byly opravdu 
originální. A tak Bratři v tri-
ku vyhlásili anketu o nejpo-

vedenější masku. Na páté 
příčce se usadila Červená 
Karkulka s babičkou, vl-
kem a myslivcem, čtvrté 

místo obsadila taková nor-
mální rodinka, na bronz 
dosáhl otec Brůna z Třiceti 
případů majora Zemana, 
který se opět usmíval. Aby 
ne, odnášel si basu plzeň-
ského piva. Stříbrnou cenu 
a dort vyhráli roztančení 

Teletubbies. A zlatý byl 
s přehledem Gargamel, 
který přijel ze Skoupého 
i se svým šmoulou.

V malé tombole pak vy-
hráli snad všichni. Velká 
tombola se dražila – šla-
pací traktor, pletivo nebo 
třeba puk z osobní sbírky 
místního ochotníka Jaro-
slava Patáka. Vydražilo se 
všechno. Pak už pódium 

patřilo opět kapele Ešner 
Band, která přítomné bavi-
la až do samého rána.

Jana Motrincová

Otec Brůna se sekerou se divně kýval a usmíval

Soutěž o nejlepší masku plesu ochotníků vyhrál Gargamel a šmoula, tedy Zdeněk Prošek ze Skoupého s manželkou Veronikou.

Obchodní kancelář
Jindřiška Kolářová

poradenství 
v oblasti pojištění

Tel.: 776 850 100
Havlíčkova 705, Sedlčany

(ve zlatnictví u Pokorných)

Publikum se s ochotníky rozloučilo skandovaným potleskem

Režisér Jan Kubíček v roli dvořana (zleva), kněžna v podání Evy 
Kubíčkové a vrchní, kterého si zahrál Jaroslav Kloud.
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Absolut Černý Dub 
– Arsenal Benešov-
Sedlčany 5:2 (1:2)
ČESKÉ BUDĚJOVICE V pátek 24. 
ledna čekal hráče Arsenalu dů-
ležitý druholigový zápas o prv-
ní místo v tabulce na palubovce 
loňského vítěze soutěže, týmu 
Absolut Černý Dub, který své 
zápasy hraje v Českých Budě-
jovicích. I v této sezoně celek 
z jižních Čech předvádí pohled-
ný futsal a před vzájemným 
zápasem ztrácel ze třetího mís-
ta na vedoucí Benešov pouze 
čtyři body.

Utkání ovšem začal lépe 
Arsenal a během první půle 
si vytvořil celou řadu bran-
kových příležitostí. Skvěle 
chytající brankář domácích 
ovšem kapituloval pouze dva-
krát po střelách Sosnovce. Pár 
minut před první půlí tak při-
šel trest, když domácí snížili 
na poločasových 1:2.

Druhá půle byla bohu-
žel pro sedlčanské futsalisty 
v barvách benešovského Ar-
senalu plně v režii domácích, 

kteří uzamkli hráče ze stře-
dočeského klubu před jejich 
brankou a utkání zlomili čtyř-
mi přesnými trefami. „Musí-

me uznat, že hráči Absolutu 

zaslouženě otočili výsledek, 

vyhráli šlágr osmnáctého kola 

a výrazně tak zamotali po-

předím tabulky 2. ligy skupiny 

Západ,“ sdělil nám jménem 
svých spoluhráčů v současné 
době z důvodu zranění nehra-
jící brankář Filip Dřevojan. 

Pokud v nedělní dohráv-
ce zvítězí Roudnice nad Mla-
dou Boleslaví, vystřídá díky 
vzájemnému zápasu Arsenal 
na prvním místě. Na třetí příčce 
se ztrátou pouhého bodu za ve-
doucím duem bude aktuální 
sok benešovského celku, tým 
z Českých Budějovic.

Další zápas sehraje Arsenal 
opět venku a v sobotu 1. února 
zavítá na palubovku Ústí nad 
Labem. O týden později nastou-
pí sedlčanští futsalisté v domá-
cím prostředí v sedlčanské hale 
gymnázia proti rezervě prvoli-
gového týmu FTZS Liberec. 

David Myslikovjan

SEDLČANY Minulý týden 
se poprvé v této sezóně 
v dlouhodobé poháro-
vé soutěži hobby ho-
kejistů měnilo pořadí 
na čele prvoligové ta-
bulky, když dosavadní 
suverén, Rebel Sázava, 
už podruhé v krátké 
době prohrál .  Jeho 
předchozí přemožitel, 
tým Bubák Chlum mohl 
navázat na svůj ne-
dávný úspěch v duelu 
s dalším favoritem sou-
těže, Štětkovicemi.

HC River Boys 
Zvírotice – HC 
Rebel Sázava 
4:2 (2:1, 2:1, 
0:0)

Do utkání lépe vstou-
pili chlapci od vody. Už 
po necelé minutě moh-
li vést, když po chybě 
obrany Sázavy zakon-
čovali svoji akci bom-
bou z mezikruží. Tuto 
šanci ještě gólman Re-
belu dokázal pokrýt, ale 
hned vzápětí ho přece 
jenom prostřelil Jiří 
Chlasták – 1:0. Od čtvr-
té do deváté minuty 
hrály Zvírotice dvakrát 
v oslabení a na konci 
druhého oslabení inka-
sovaly po ráně ze stře-
du kruhu z hole Milana 
Sýkory. Dvě minuty 
před koncem úvodní 
třetiny chlapci od vody 
opět překlopili vedení 
na svoji stranu po naho-
zení puku až od modré. 
Autorem gólu byl Jiří 
Novotný.

Ve druhé třet ině 
se skóre měnilo už 
po dvou minutách. 
Do samostatného úniku 
se dostal zvírotický Mi-
roslav Čermák, jeho za-
končení sice gólman vy-
těsnil těsně před sebe, 
ale dojíždějící Jiří No-
votný doťukl puk do sítě 

– 3:1. A když po dalších 
dvou minutách střelou 
po ledě ze středu kruhu 
zvýšil na 4:1 Miroslav 
Čermák, začala se rýso-
vat druhá porážka Sáza-
vy v této sezóně. Dvě 
minuty před druhou si-
rénou se ale v oslabení 
prosadil před brankou 
soupeře v souboji je-
den na jednoho Milan 
Sýkora a snížil na rozdíl 
dvou branek. Pokud se 
však nechal ve třetí tře-
tině čekat výrazný tlak 
ze strany Rebelu, tak 
ten se nekonal. Zvíro-
tice celkem v pohodě 
ubránily dvě oslabení 
a v závěru mače při své 
přesilovce v pohodě 
kontrolovaly hru.

Stará garda 
Štětkovice – HC 
Bubák Chlum 
5:2 (2:0, 2:0, 
1:2)

Téměř pět minut se 
hrálo bez větších šancí, 
ale potom při přesilov-
ce napřáhl z vrcholu 
kruhu Jiří Kahoun a gol-
fovým úderem v čase 
4.59 poslal Starou gardu 
do vedení. Minutu a půl 
před první sirénou na-
šel Jiří Kahoun přesnou 
přihrávkou od bočního 
mantinelu k brance do-
jíždějícího Víta Zavadi-
la, a štětkovický útočník 
s jistotou zvýšil na 2:0.

Ve druhé třetině se 
stupňovala převaha 
Štětkovic a po třech 
minutách j i  zúroči l 
Zavadil, jenž doťukl 
do sítě předchozí stře-
lu Kahouna, kterou 
gólman vyrazil před 
sebe. Štětkovické duo 
si tak zopakovalo svoji 
akci z první části hry. 
V závěru druhé třetiny, 
v době, kdy do jejího 
konce chyběly necelé 

dvě minuty, po lehkém 
nahození na branku až 
od mantinelu od modré 
se puk schoval v houšti-
ně hráčů, pohybujících 
se před brankovištěm, 
a bylo to 4:0. Autorem 
branky byl Zbyněk Pu-
dil. V závěrečné třetině 
přece jenom dokázal 
Chlum porážku zmír-
nit. Zatímco na straně 
Štětkovic skóroval Vít 
Zavadil, za Bubák se 
trefili Michal Sosnovec 
a Jiří Sůsa.

Výsledky
1 .  l i g a :  P ř í č o -

vy–Rumola 4:3, Kře-
penice–Domino 6:0, 
Zvírotice–Sázava 4:2, 
Štětkovice–Chlum 5:2. 
Po devíti utkáních se 
do čela probojovaly pat-
náctibodové Štětkovice, 
o bod zpět je druhá Sá-
zava a o další dva méně 
mají třetí Zvírotice. Po-
slední osmá Rumola zů-
stala bez bodu.

2.  l iga:  Rybníká-
ři–Neveklov 4:4, Ševci 
Nový Knín – Kňovice 
5:6, Solopysky – AHC 
Nový Knín 10:7, Olbra-
movice–Vršovice 3:2, 
Solopysky – Ševci Nový 
Knín 7:5, Vršovice–Ryb-
níkáři 4:1. První Kňo-
vice mají čtrnáct bodů 
a jedno utkání k dobru 
oproti druhým deseti-
bodovým Vršovicím. 
Poslední osmé Olbra-
movice vybojovaly prv-
ní vítězství a nyní mají 
tři body.

3. liga: Štětkovice B 
– Hrádek 2:3, Čerti Vo-
tice – Medvědi 7:4, HC 
Votice – Daleké Dušníky 
6:5. Třetiligové tabulce 
vévodí dvanáctibodový 
Miličín, druhý Hrádek 
má bodů devět a po-
slední sedmí Medvědi 
zůstali na dvou bodech.

David Myslikovjan

HC TNT Praha – 
Tatran Sedlčany 5:1 
(0:0, 2:1, 3:0)
PRAHA Stejný průběh utkání, 
stejný počet gólů na obou stra-
nách a pokud by se vyměnila 
první část hry s druhou, dokon-
ce i stejný výsledek v jednotli-
vých třetinách jako v předcho-
zím, osmnáctém kole krajské 
hokejové soutěže. V devatenác-
tém, které se hrálo v sobotu 25. 
ledna, to vzal Tatran skutečně 
jako přes kopírák.

„Utkání bylo poměrně dlouho 

vyrovnané, možná jsme dokon-

ce měli i více šancí ale v posled-

ních patnácti minutách hry nám 

domácí utekli a my jsme třikrát 

inkasovali,“ uvedl po návratu 
do Sedlčan trenér Karel Pospí-
šil. „Ubránili jsme oslabení tři 

na pět, když jsme udělali dva 

fauly v jediném střídání, ale krát-

ce poté jsme inkasovali.“

Podle názoru trenéra byl 
rozdíl v gólmanech a také 
ve střelcích. Střelu, jakou mají 
nejméně čtyři hráči domácích, 
má v Tatranu pouze jeden 
hráč, nanejvýš dva. „Uhlídat 

jednoho střelce se nechá, ale 

když je jich více, už je to pro-

blém. Měli jsme v utkání něko-

lik samostatných nájezdů, ale 

nedokázali jsme je proměnit,“ 

dodal trenér Pospíšil.
Do vedení se domácí hoke-

jisté dostali v čase 21.58 a další 
gól padl až ve 35. minutě hry. 
O vyrovnání se postaral Libor 
Bém. Za čtyři minuty soupeř už 
zase vedl a svůj náskok v závě-
rečné třetině ještě pojistil třemi 
góly. I po této porážce zůstává 
Tatran se čtyřiadvaceti body 
v sedmičlenné tabulce své sku-
piny na pátém místě, ale mezi 
čtyři týmy, které si zahrají play 
off, se už dostat nemůže.

David Myslikovjan

Pohárová soutěž 
má v první lize 
nového lídra

Vítězná šňůra 
futsalistů skončila

Hokejisté to vzali 
jako přes kopírák
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TURÍN/SEDLČANY V ital-
ském Turínu se od 11. 
do 22. ledna konala Zimní 
univerziáda 2025. Na ledu 
v týmu české reprezentace 
nechyběly dvě odchovan-

kyně TJ Tatran Sedlčany 
Denisa Habartová a Barbo-
ra Bartáková. A Češky, kte-
ré obhajovaly bronz z Lake 
Placid 2023, stanuly nako-
nec na stupni nejvyšším. 
Jak nejen na turnaj vzpomí-
nají, nám sdělily obě úspěš-
né ženy.

Vzpomenete si na prv-

ní okamžiky po posled-

ním utkání, ve kterém 

jste přehrály obhajující 

Kanadu?

DH: První okamžiky 
po vítězství byly nepopsa-
telné. Všechno bylo plné 
emocí. Radost, úleva, hr-
dost, to všechno najednou. 
Vidět své spoluhráčky, 
jak slaví, všichni se radují 
a objímají. V tu chvíli mi 
došlo, že všechna naše 
tvrdá práce stála za to. Byl 
to moment, na který nikdy 

nezapomenu, protože jsme 
dokázaly něco opravdu vý-
jimečného.

BB: Bylo to skvělé, velké 
emoce, na tenhle moment 
nikdy nezapomenu. Ne-

mohla jsem tomu ani uvěřit. 
Zrovna jsem byla na ledě, 
když Anička Vaníčková 
vstřelila vítězný gól, všech-
ny jsme hned jely za ní nebo 
za brankářkou Julčou a jen 
křičely a skákaly radostí.

V jakém okamžiku jste 

si tento úspěch uvědomi-

ly naplno?

DH: Po padnutí vítězné-
ho gólu mi to tak nějak celé 
nedocházelo. Zápas byl ve-
lice dlouhý a náročný pro 
celý tým a první, z čeho 
jsem byla nadšená, je, že už 
je konec zápasu a že jsme 
vyhrály. Pak až mi vlastně 
došlo, že jsme vyhrály celý 
turnaj a že poprvé v historii 
jsme porazily ve fi nále Ka-
nadu. Popravdě mě to celé 
dojalo. 

BB: Úplně naplno asi 
při medailovém ceremo-

niálu. Bylo to kouzelné.
Jak jste prožívaly celý 

turnaj?

DH: Byl jako horská drá-
ha emocí. Na začátku jsme 
cítily napětí a očekávání, 
protože jsme chtěly uká-
zat to nejlepší. Jak turnaj 
pokračoval a my jsme se 
dostávaly dál, rostlo naše 
sebevědomí i soudržnost 
týmu. Samozřejmě tam byly 
i náročné chvíle, ale právě 
ty nás ještě víc semkly. Fi-
nále proti Kanadě byl pro 
nás vrchol. To, jak jsme bo-
jovaly jako jeden tým, a ten 
pocit vítězství, to bylo neza-
pomenutelné. Každý zápas 
nám dal něco důležitého, 
co nás vedlo k úspěchu.

BB: Celý turnaj jsem si 
hrozně užívala a těšila se 
na každý zápas. Čím starší 
jsem, tím více si vážím příle-
žitostí zahrát si na takových 
akcích. Také jsme tam byly 
skvělá parta, víceméně se 
všema holkama se dobře 
známe, takže atmosféra 
po celou dobu byla výbor-
ná. Prožívat to celé se svými 
kamarády a rodinou, která 
mě tam byla podpořit, bylo 
super. Naše lajna s Hankou 
Haasovou a Domčou Ma-
lickou nám fungovala skvě-
le a povedlo se mi vyhrát 
i kanadské bodování celého 
turnaje, takže co více si přát.

Kdy jste se dozvědě-

ly, že jste byly do týmu 

vybrány? Souhlasily jste 

hned?

DH: Začátkem prosince 
trenér udělal výběr holek. 
Hrály jsme přátelské utkání 
proti holkám z U16 a tam 
jsme věděly, že se bojuje 
ještě o pár míst do nomina-
ce. Asi o necelý týden poz-
ději nám přišla nominace, 
že jedeme na turnaj.

BB: Na fi nální nomina-
ci jsme si musely počkat 
až na začátek prosince, 
kdy jsme se dozvěděly, 
že na univerzitní hry jede-
me. Celou sezónu jsme se 
na tuto akci připravovaly 
a směřovaly k ní, takže 
jsem samozřejmě hned 
souhlasila.

Čemu připisujete svůj 

osobní hokejový úspěch?

DH: Především tvrdé 
práci a odhodlání, které 

jsem do hokeje vždy dáva-
la. Samozřejmě, bez podpo-
ry svých blízkých, rodiny 
a trenérů bych nikdy ne-
dosáhla takových výsled-
ků. Hokej je týmový sport, 
takže bez skvělého týmu 
a vzájemné spolupráce by-
chom nikdy nemohly do-
sáhnout takového vítězství.

B B :  M ů j  h o ke j ov ý 
úspěch připisuji hlavně své 
píli a nadšení pro sport. Hol-
ky to nemají v hokeji vždy 
jednoduché, ale já měla ne-
skutečné štěstí na trenéry, 
pana Chwastka v Sedlča-
nech a pana Heindla v Pří-
brami, také na spoluhráče, 
kteří mě inspirovali a pomá-
hali mi se zlepšovat. Ohrom-
nou podporu dostávám také 
od svých rodičů a blízkých. 
Samozřejmě, bez nespočtu 
odtrénovaných hodin by to 
nešlo. Z každého tréninku 
a zápasu si snažím odnést 
co nejvíce. Vždy se snažím 
užívat si to, co dělám. A po-
stupně to přineslo výsledky. 

Kdy jste s hokejem 

začaly a co vás k tomu 

vedlo?

DH: Začala jsem ve čty-
řech letech, kdy jsem okou-

kala od staršího bráchy, že 
hraje hokej, a chtěla jsem 
taky. Začala jsem s tátou 
chodit na veřejné bruslení 
do Sedlčan, kde mě nau-
čil bruslit, a pak už mě dal 
do náboru k hokejistům.

BB: Začala jsem díky 
svému staršímu bráchovi 
Martinovi. Když jako malý 
začal chodit na hokej, chtě-
la jsem to také zkusit, stejně 
tak jako vše, co v tu dobu 
dělal. Rodiče mě v tom pod-
pořili, takže když mi byly 
asi čtyři roky, začala jsem 
pomalu bruslit a za chvíli 
hrát hokej. Od té doby mě 
to stále drží a naplňuje. 
Za to jsem moc ráda.

Jaká hokejová budouc-

nost vás čeká?

DH: Tuhle sezónu nás 
čeká ještě fi nále extraligy 
žen, kde se pokusíme obhá-
jit pátý titul.

BB: Svou hokejovou bu-
doucnost nechávám otevře-
nou, zatím sama pořádně 
nevím, kam budu směřo-
vat. Nicméně nejbližším 
cílem je teď bojovat o titul 
v české ženské extralize. 

Olga Trachtová 

Hadáčková

Sedlčanské hokejistky přivezly zlato z Itálie

Při silvestrovském bláznivém večeru 2024 a s nevhod-
ným používáním petard některých občanů již od 20 

hodin nám utekl náš pes (zlatý retrívr).

Tři hodiny jsem bloudil krajinou a bezúspěšně pejska 
hledal. Petardy se ozývaly ze všech stran a tak se na-
plnily moje obavy, že utíká krajinou a ztratil orientaci.

Na Nový rok v ranních hodinách jsem telefonoval 
na různé instituce a záchranné stanice. Když jsem 
kontaktoval městskou policii Sedlčany, dostal jsem 

milou a nadějnou odpověď, že nějaký retrívr byl ráno 
na upozornění milého a všímavého člověka z Libíně 

odchycen kolegy a je u nich v kotci Při návštěvě měst-
ské služebny jsem byl mile přivítán službu konajícím 
strážníkem, který nás odvedl po sepsání protokolu 

ke kotci a s obrovskou úlevou a potěšením jsme zjisti-
li, že je to náš Argo. Úplně vyčerpaný, ale od strážníků 
dostal vodu i granule. Pejsek v noci uběhl asi 20 km.

Co k tomu dodat: Upřímně děkuji za profesio-
nální odvedenou práci službu konajícím stráž-
cům pořádku městské policie Sedlčany Také 

děkuji občanu Libíně za to, že upozornil policii 
na dezorientovaného pejska v krajině.

Jsem rád, že mohu konstatovat, že máme ko-
lem sebe bezva lidi a že na to často zapomíná-

me a posloucháme jen ty špatné informace.
Všem lidem dobré vůle přeji šťastný a požehna-
ný rok 2025 a také to, abychom se stále potká-
vali s takovými lidmi, jako já na Nový rok 2025.

František Vácha

Z medaile mají Barbora (vlevo) i Denisa velkou radost.



Když se řekneme fenomenální, 
vždy jde o něco skvělého, nové-
ho, objevného. Myslíte si tedy, 
že jsem bývalému prezidentovi 
Miloši Zemanovi odpustil vše, 
proč jsem jej někdy téměř pro-
klínal? Hlavně pro zhoubnou 
opoziční smlouvu s Václavem 
Klausem, či jeho hulvátství 
nebo extrémní narcismus po-
škozující zemi…? Odpustit jako 
křesťan je normální, ale nesmí-
me zapomínat, aby nám to vše 
někdo zase nezopakoval.

V MF DNES vyšel rozhovor 
novináře V. Vokála se Zemanem 
na třech stranách těchto novin, 
které si často nezadají s před-
volebními plátky opozičních 
hnutí. Proč takový prostor dá-
vat zahořklému mstivému člo-
věku? Nad palcovým titulkem 
Pavel je loutka vládnoucí moci, 
je pro jistotu tvrzení, že bývalý 
prezident Miloš Zeman kritizuje 
premiéra Fialu i prezidenta Pav-

la. Mimo palcový titulek na prv-
ní straně je stejně velký nápis 
přes další dvě strany Fiala zničil 
zemi, další šanci nemá dostat. 
V takovém prostoru žádné prac-
né zdůvodňování, tak Zeman 
aspoň opakuje svou otřepanou 
větu o prezidentovi: „Nemohu 

o něm mluvit dobře a špatně 

mluvit nechci“. A vzápětí říká, 
že pro výkon funkce prezidenta 
je třeba vzdělání a zkušenosti 
a Petr Pavel nemá ani jedno. My, 
kdo sledujeme zpravodajství, 
máme na současného prezi-
denta nějaký názor bez ohledu 
na taková Zemanova primitivní 
plácání.

Ještě mám v živé paměti, 
jak prezident Zeman a premiér 
Andrej Babiš byli v takovém 
vztahu, že pomalu nebylo znát, 
kdo je komu loutkou. Chvíli 
to vypadalo, že loutka Babiš 
dělá ministry na přání Zema-
na. Jindy nebylo nic, v čem by 

Zeman Babišovi nevyhověl… 
Představte si, že pokud ně-

kdo v předmětném rozhovoru 
dostal pochvalu, byla to Kate-
řina Konečná, mající výchovu 
otce, tajemníka KSČ, který po-
slal při sametové revoluci jičín-
ské milice se samopaly a ost-
rým střelivem do Prahy. Že je 
nutno zakročit.

Přečetl jsem ten rozhovor 
a vlastně jsem rád, že jako fe-
nomén svého druhu nezklamal. 
Je to stále on, který na začátku 
kariéry při zvolení za předsedu 
ČSSD slíbil členům, že si budou 
své legitimace vázat do kůží čle-
nů ODS. Tenkrát mi zamrazilo 
v zádech, co za člověka může 
vypustit z úst slova z období za-
čátků vlády NSDAP v Hitlerově 
Německu. 

Musím dodat, že se divím re-
dakci, pokud Zemana o ten jalo-
vý rozhovor požádala.

Vladimír Roškot

P O Z N Á M K A

Fenomén MZ
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Uvědomil jsem si to během dne 
otevřených dveří, jak skvělé je, že 
v Sedlčanech máme gymnázium 
a obchodní akademii. Neberu to jako 
samozřejmost, vždyť počet obyva-
tel Sedlčan už klesl pod sedm tisíc. 
Potkali jsme se s rodiči z širokého 
okolí. Až mě překvapilo, z jaké dálky 
jsou ochotní vozit své malé primán-
ky, pokud uspějí u přijímaček.

Sám jsem na něm nestudoval, 
ale osobní vzpomínku bych měl, 
protože před osmnácti lety jsem si 
vzal za ženu tehdejší septimánku, 
čímž jsme obohatili historii tohoto 
ctihodného ústavu něčím poněkud 
pikantnějším než počtem vítězství 
v matematické olympiádě.

V úterý jsme však gymnáziem 
procházeli jako rodičové a předsta-
vovali si, jak šťastný by na něm byl 
náš desetiletý syn. Prezentace paní 
zástupkyně nás doslova převálcova-
la počtem možností sportovního vy-
žití a studijních akcí. Překvapilo mě, 
co všechno může student „ochut-
nat“ během svého studia a zkoušet, 
která disciplína mu nejsilněji zabrn-
ká na jeho vnitřní strunky. Myslím, 
že zvídavé a talentované dítě bude 
na sedlčanském gymplu spokojené.

Stejně tak si umím představit, jak 
vyčerpávající by pro děti bylo dojíž-
dět někam do Benešova, Příbrami 
nebo Tábora, kdybychom tuto školu 
v Sedlčanech neměli.

Sám jsem obchodní akademik, 
takže spíš vím, co bude čekat dceru 
za dva roky. V počítačové učebně, 
kde se trénuje psaní všemi deseti, 
jsem se slzou v oku zavzpomínal, 
jak jsem trénoval já, na ruském že-
lezném stroji Jatraň, který vážil 20 
kilogramů, a když jsem zařádkoval, 
zahýbal se pod tímto monstrem 
celý stůl. Těch hodin, kdy jsem mu-
čil svoji kreativní mysl podvojným 
účetnictvím. Těch úloh typu, jak za-
účtovat služebního psa. Přesto jsem 
byl na své tehdejší škole rád, přesto 
mi dala dobrý základ na vysokou.

Tohle všechno mají naše děti do-
stupné v našem městečku. A když už 
děti z Bystřice, Votic nebo Olbramo-
vic stráví své mládí v Sedlčanech, 
možná si je oblíbí a usadí se tu.

Bohumil Vohanka

S L O U P E K

Sedlčanské 
gymnázium„Mužský pop“ je prý v krizi, 

světu vládnou zpěvačky v čele 
s Taylor Swift, přečetl jsem si 
nedávno v nějakém článku. 
Nevím, nemám zdaleka tako-
vý přehled a popravdě je mi 
to dost jedno. Ale nahrálo mi 
to k osobnějšímu psaní o dvou 
„srdcovkách“.

Když jsem jako převážně fol-
kem odkojený ůkotlíkář“ přišel 
do Hradce Králové studovat 
farmacii, jedním z největších 
hudebních objevů pro mě byla 
dámská kapela Zuby nehty (fun-
gující už od roku 1982 pod ná-
zvy Plyn a Dybbuk), s níž mě 
seznámil spolubydlící na koleji. 
Nespoutanost, punková přímo-
čarost, hravost, originalita, pros-
tě skvělá tvůrčí energie! Dodnes 
mi běhá mráz po zádech, když si 
vzpomenu na první tóny saxofo-
nu v písni Syneček, na euforii při 
koncertech v hradecké rockové 
hospodě U Cikána, na texty míří-
cí přímo od srdce k srdci...

Je to už trochu vyprávění pro 
pamětníky: Ve svých počátcích 
byl Plyn a později Dybbuk sku-
tečnou raritou, nálepkovanou 
jako „feministický punk“. Stačil 
k tomu už jen samotný fakt, že 
mělo začátkem 80. let několik 
studentek tu „drzost“ založit si 
kapelu, a dokonce pro ni psát 
vlastní písně, v nichž se místo 
dobových klišé objevovaly svě-
ží básnické texty nebo střípky 
a postřehy ze života autorek. 
A vydrželo jim to s nějakými pře-
stávkami v podstatě až dodnes, 
což taky není samozřejmost.

Mnohem později se mi po-
dobná věc stala s norskou sku-
pinou Katzenjammer. Dostal 
jsem se k ní zprostředkovaně, 
když jsem jejich písně slyšel 
v podání příbramské kapely 
Pindy z gyndy, která stejně jako 
jejich severské kolegyně už bo-
hužel nevystupuje. V případě 
Katzenjammeru nejde o žádné 
hvězdičky jištěné zkušenými 

muzikanty v pozadí, ale o čtyři 
suverénní multiinstrumentalist-
ky, běžně se jen tak pro zábavu 
střídající u mikrofonů, i široké 
palety nástrojů včetně bizarní 
basové balalajky. A jejich písně 
jsou pestrou směsicí žánrů a po-
loh, od zběsile pádící vypalo-
vačky A Bar In Amsterdam přes 
kabaretní kousky až k příjem-
ným folkovým melodiím nebo 
třeba melancholickému valčíku 
Lady Marlene, u kterého sebou 
vždycky trhnu, protože jsem si 
ho neprozřetelně nastavil jako 
zvonění do mobilu.

Takhle nějak to tedy vypadá, 
když někdo dělá věci po svém 
a neřeší, jestli je to vhodné a co 
tomu kdo řekne. Nemusí z toho 
být globální úspěch a samostat-
né odvětví hudebního průmys-
lu jako u Taylor Swift, ale podle 
jistých měřítek je to jedna z nej-
lepších věcí, jaká se člověku 
může v hudbě i v životě podařit.

Jan Žebrakovský

P A S T V A  P R O  U Š I  ( 5 )

O ženské energii (nejen) v hudbě
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